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G.N.V.-BRUSSEL 

I. EURATOM. 

BIJ~EWÁOT1ST RADEIT VAlT r'IIlTISTER3 
(168e B.E.G . - 100e 2URATOM) 
GEHOUDEN OP 13 EH 14 riJEI 1965 

1. Goedkeuring agGnda (dok . 593/1/65). 

De agenda werd zonder .discussie aanvaard . 

2. Aanpassing van het Tweede Vijfjarenprogramma (dok . 619/65). 

Nadat de voorzitter had medegedeeld dat blijkens het verslag 
van het Comité van Permanent Vertegenwoordigers thans alle 
delegaties akkoord waren met het compromis dat door het COflité 
van Permanent Vertegenwoordigers was uitgewerkt, vroeg de 
Italiaanse delegatie het woord en verklaarde het vol~ende . 

Italië betreurt het dat de Italiaanse voorstellen voor een 
gewijzigd compromis door de andere vijf landen niet werden 
aanvaard . Derhalve heeft de Italiaanse regering overwogen wat 
voor financiële conseCluenties een gebrek aan overeenstemming 
kon hebben voor de Gemeenschap . De Italiaanse regering was na 
uitvoerig b8raad tot de conclusie gekomen dat het thans aan de 
Raad voorgelegde compromis ui tr,everwegingen van algemeen be
lang moest worden aanvaard, hoewel dit grote opofferin~en voor 
Italië betekende . De Italiaanse regering hoopt dat snel zal 
worden begonnen met de opstelling van een Derde Onderzoek
prograLwa en 1at daarbij door de andere landen rekening zal 
worden gehouden met de Italiaànse zienswijze, zoals die in 
verschillende memoranda is neergelegd. Aan het adres van de 
Corrunissie verklaarde de Italiaanse Staatssecretaris dat zijn 
land grote wàarde hecht aan het t e tstandkomen van nauwe banden 
tussen de nationale ondernGmingen en Euratom en dat hij hoopte 
dat er meer evenwicht zou komen in deze verhouding, vergeleken 
met die tussen nationale industrieën van andere landen en 
Eurátom .. 

De voorzitter van de Euratom-Commissie verklaarde met aan
dacht naar de Italiaanse verklaring te hebben geluisterd, 
doch.ge~n speciale opmerkingen te willen maken, waarvan de 
COffiffilssle formeel akte nam. De voorzitter concludeerde dat 
ook de Raad akte nam van de verklaring van de Italiaanse 
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delep'atie en hot cor,lrror!i3~ zoal c
• ne~r;~=-ebl :.--: r,st ~--:_IA. -::_.J... 

aanv~ardde. Het COLli té ~t3.n PE:rmar...ent Ver ~e .:;er... I00r'ii-...>er r 
opt;edragen eer. en éLnd(:;r uit "te 'Herken .in eer. for .e,,~ ::: !':I.a- -
besluit. 

3. Diversen . 

Geen. 

11. GE.lVlEENSCHAPPELIJZE VRAAGSTUKKEN . 

1. Lij st van A- punten (dok , 594/65) . 

De lijst van A- punten werd goedgekeurd . 

I 

34 Groenten en fruit; ·.;.ri~zi-<ing Verordening no. 23 'dol: . ?j 
2/2/65 en R/'l-95/65) • 

het in dok. R/495/65 vaü'î2 'rileT- "'-vervattG cornrromls,' be-rat
tende een procedure voor geval Oi::loggL-:; van de e:=traheifir...g 
tot moeilijkheden irl het G.A.T . T. zou leiden, \mrd ook door 
het Italiaanse Raadslid aanvaard, waardoor het door de Raad 
aangenomen kon worden ~eacht . 

, 

Het Duitse Raadslid vroeg toen echter wat zou geschieden 
indien de Raad een Commissievoorstel tot handhaving var.:. de 
heffing niet binnen de gestelde termijn zou goedkeuren . De 
Commissie verklaarde dat dan de heffing van rechtswege -,rer
vallen zou zijn. De Commissie immers heeft rocht tot afschaf
fing, de Raad op voorstel van de Commissie tot handnaving . ~s 
er voor dit laatste besluit niet de vereiste meerderheid. dar: 
moet de heffing vervallen . I~ de m2este gevallen zal echter 
wel de Commissie kans zien de zaak in het G. A. T. T. te regalen 
cf aanleiding de heffing zelf af te schaffen . 

Deze interpretatie aanvaar rlde de Italiaanse mi nister echlJer 
niet . De COlilmissie mag de heffin.; alleen afschaffen als ob 
jectieve gegevens daartoe reden geven, niet omdat ze ilioeilijk
heden in het G. A.T . T. ontmoet . Dat kan alleen de Raad . maar 
dan niet stilzwijgend . Als . de Raad zich binnen 1 maand, of 
li~ver2 maanden) aldus de Italiaanse minister, niet uitsprak, 
mocht er niets veranderen en moest de heffing blijven bestaan ~ 

Hierop ontspon zich een lange en verwarde discussie, die pas 
~~n einde n~m nadat President Hallstein erop had gewezen dat 
dl t geval zlch niet tcon voordoerl, Indien de Corwissie in Je 
omstandigheden) voor~iell in de compromist8kst, een voorstel 
tot handhavinr::; van de heffing doet, is de :Raad verplicht een 
beslult te nemen binnerleen hlaand . KOlnt dit beslu:L t lli3t tot 
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stand dan moet de' heffing 'Tervallen , jq,Q.r d.E: COTT.:"S;:'-":"C , , . 
immers niet meer b-3voeg r.L lS . 

Hierbij legde. de heer Matarella zich tenslotte ~eer 
de compro:rrcLstekst defini ti<:d weri", aanç;er.oTf,en r nada"t Y.og 
nen een maand" gewijzigd was in "zo sroedig mogelijk er:. 
ieder geval binnen een maand" . 

De gewi j zigde verordening treedt 30 juni in '{ler~:"r:.g 1 ZUlY'S 

om de Commissie in staat te stellen de uitvoeringsregels 
tijdig uit te vaardigen. 

3 • Multilaterale onderhandelingen in het kader var:. he~ (}. '... "T"' • ~ • 

Schema voor wereldvvi ~ de graneno-,rereenl::omst, deor B . :8. G. 
aan te bieden in Kennedy- ronde . 

De behandeling van dit onderwerp in de Raad geschiedde in 
tvvee fasen . Op 13 mei zetten de mi nj.sters en de Comnri ssie hun 
standpunten uiteen aan de hand van de dokum0nten S/430/64 en 
s/454165 . Daarna werd aan het Speciaal Comité 111 opgedragen 
compromisteksten voor te bereiden ten aanzie.l van de drie 
hoofdpunten ) te weten a)internationale regerentieprljs, b) 
financiering afzet overschotten en c) beperking van het aan
bod door een daartoe geêigend beleid. Op 14 mei besliste de 
Raad over de voor deze kwesties in Genève in eerste instantie 

. te gepruiken formulering aan de hand van de in dok. S/45-3/65 
door het Comité Special Art . 111 gedane voorstel~en . 

In de uiteenzettingen op 13 mei werd door de Nederlands 
Raadsleden onder meer het volgende gesteld. H~t is goed dat de 
Commissie en COIT~té Special 111 in deze dringende kwestie 
reeds belangrijke vorderingen maakten . Bij de nog open hoofd
puntan rekent Nederland~op de mogelijkheid van produktiebe 
perking als gevolg van het voorziene overleg der deelnemers 
aan het akkoord . 

Belangrijke verhoging der wereldmarktprijzen is niet aan
vaardbaar wegens gevaar voor produktie - stimulans en kosten 
.yoor importeurs. Een voorstel' voor een bepaald niveau van de 
internationale referentieprijs behoeft tröuwens niet te worden 
{S~daan . Er moet een formule worden gevonden, die enige verho 
glng mogelijk maakt, doch sterke verhoging ui tslui t , ' 

De international.e financiering 'schijnt de Conunisr-de te zien 
a~s een te betalen prijs voor het weigeren van andere conces
Sles aan de partners. Men zal echter de mogelijkheid van 
a~dere ?on?essies moeten openhouden . D~ beste rem op overschot
produktL~ lS altijd nog de last op het nationale budget . 
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Daarom wordt internationale financiering van de voorraad70r~itg 
afgewezen. TegGnover internationále financieri~g ~van een ~eke
re afzet van overschotten naar armere lander 'HlI ITederlar ... a. 
zich niet bij voorba~t negatief opst01len, zonder dat zu:ks 
nog het aangaan v~n vGrp~icht~nge~ impliceert. Concr~te be~ra
gen behoeven in dlt stadlum nlet ~e worden genoemd . Hel za~ 
zoveel moryelijk van bestaande g~specialisecrd8 internationale 
organisatîes gebrui~ moeten worden gemaakt bij een zodanige 
vorm van hulpverlenlng. 

Minister Schmücker stelde dat het Comrni ssie - plan landbouw-, 
handels- en financieel - politieke aspecten hadj die nog niet 
alle ryeheel zijn doordacht . Duitsland blijft uitgaan van con
solid~tie van het steunbedrag en consultatie over evenwicht op 
de wereldmarkt en .cnnti.nuïtei t in de handelsstrome-n als de twee 

--belangri jke aanbiedingen van de :Ó.E. Ge Meer behoeft men in l~et 
begi.n ook. niet aan .te- bi,:;den.· Concrete besluiten over niveau 
referentieprijs en eV8ntuel~ internationale financiering zijn 
ook niet mogelijk, omdat de financiële consequenties niet dui 
delijk zijn. r.1en moet de rijke exporteurs niet nog extra be 
voordelen. En eventuele hulp aan arme landen moet öp zijn 
merites als hulpverleningsbeleid worden getoetst. Hier wil 
Duitsland - zo het ooit in financiering toestemt - bevoegde 
internationale instanties inschakelen. 

Ook de Belgische minister vreesde i~komstenderving en prlJs 
verhoging voor de E.b . G, als gevolg van de voorstellen van de 
Commissie. Hij kon Gen toekonistige regering in geen enkel op
zicht binden j doch wilde in begïnsel wel aa,.n een hulpverlenings
programma _meewerken . Daaraan zouden dan eèhter niet alleen de 
importeurs Boeten bijdragen. Er zou gezocht moeten worden naar 
een lage internationale referentieprijs en een rechtvaardige 
lastenverdeling . 

Nadat Luxemourg had ve-rklaard in grote lijnen het Nederlandse 
standpunt te st8unen, verklaarde ook de Italiaanse minister, 
zonder vaste verplichtingen aRn te gaan, met de hoofdlijnen 
van het Commissievoorstel zoals door Nederland omschreven te 
kunnen meegaan . 

Namens Frankrijk stelde de heer Wormser dat in deze delicate 
e~ urgente zaak aan de Commissie zo precies moge'lijke instruc
tles moesten worden verstrekt. In Genève zou van de E.E.G. 
eerst worden gevraagd haar interne prijzen te verlagen en ver
vo~gens ~ou om kwantitatieve garanties inzake toegang tot de 
E.~.G .-~arkt worden gevraagd. Aangezien de E.E.G. geen van 
b~lde el Gen zou kunnen inwilligen l moest zij tijdig met een 
elgen aanbod komen, dat de eigen landbouwpolitiek veilig stelt 
en bovendien orde schept op de wereldmarkt die thans niet 
economisoh functioneert.. ' 
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Daartoe is een nieuwe conceptie als die van de OOmITássie nodig 
en is de Duitse benadering van alleen wederzijdse consolida.tie 
van steunbedragen onvoldoende. Men kan niet zijn eigen b081'en 
een prijspeil van 106 dollar gar~nderen en andere ~rod~~errten+ 
op de wereldmarkt 61 dollar aar:bl"den ~ De referentleprlJ 8 TIlOe J 

dus flink omhoog , zonder,dat dlt totlnkomensoverdracht van 
het ene rijke land naar het andere leidt . Vatidaar,de Franse 
gedachte van een pereCluatie -:-heffing, die T.'I ook I:'~t gevaar . v~n 
stimulansen tot overproduktle bezweert . ben blJzonder~ lnGer
nationale'discipline inzake surplussen- beleid is dan nauwelijks 
nodi g . Het ve'rlies aan heffingen- inkomsten van de E .E.G. bij 
een ' hogere fe ;ferentieprijs mag geen argument zijn, daar hef
f i ngen niet met fiscale bedoelingen worden gehevén . Het pro 
bleemvan de financiering ~Tan hulp aan armere landen is nauw 
aande'heffing verbonden. Frankrijk is voor verruiming van de 
afzetmogelijkheden naar onderontwikkelden, mits dat niet ten 
koste van deze landen zelf gaat . Nadere modaliteiten'moeten 
hier worden uitgewerkt. 

Namens de Cow~issie stelde de heer Mansholt, dat de Kennedy
ronde voor landbouw meer moet opbrengen dan een cormnerciële 
regeling . Het gaat om het scheppen van orde op de wereldmarkt. 
Daarbij is de Commissie uitgegaan van de surplus- problematiek, 
omdat moet worden erkend dat de huidige betrekkelij~e orde op 
de wereldmarkt v.ci jWBl geheel te danken is aan het feit, dat 
de V. S. zich middels hun voorraadpolitiek grote financiële 
offers getroosten. Hier moet internationaal hulp worden gebo 
den in r'\).i1 voor een interna tionall..; discipline oP' de markt . 

I", ' • 

De Commiss'ie i.nsisteGrt daarbij niet op internationale finan
ciering va~ ,de voorraden zelf~ maar wel op financiering van een 
zekere afzGt ten behoeve van armGre landen, die de nadelen' 
zullen onde,rvinden van iedere verhoging van de wereldmarkt
prijs j hoè gÈ;r.ing ook. De verhoging van de referentieprijs 
moe,t echter beperkt blijven en niet zover gaan als Frankrijk 
wil. Dat zou veel te altruïstisch zijn tegenove'r onze vrienden 
aan de overzijde van de Atlantische oceaan. Het Franse hef
~ingsid~e t?-9-at tiet op, omdat de heffingen toch in eerste 
lnstantle ln de,kas van dG exporteurs en uit de zak vah de 
grote impo'rteurs (Japan) Verenigd Koninkrijk en E . E.G.) komen . 

· ' 

De ct 0 e-T'" d-e--G orfl:ffEÏ::s-s-i G· VG-G :J?·z·:L en e .. i n t,ér na ti 0 nal e d is.c i p li n e zal 
echter wel betrekking moeten hebben op V9rmi~g, behee~ .ep afzet 
van :roorra~~n. Als vergroting van de afzet tenslotte geen op
losslng 'illJkt te bieden y zal men zich ook met beperking van 
de produktie mo~en, kunne n be zighouden., De E. ~. G. zal als 
grootste en steeds grotere importeur niet als eerste of alleen 
tot produktiebeperking kQnnen-worden gedwongen, 
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Voor de financiering van afzet behoeft men in de Raad nog 
ge~n concrete verbintenissen aan te gaan, als de Comrrissie i~ 
Genève maar over het beginsel kan sproken . 

De basis voor de toekomstige referentieprijs moet afgeleid 
worden van de netto - kosten van die efficiënte producenten, die 
tezamen een redelijk deél van de markt kunnen voorzien . 

De . voorzitter vroeg de Commi ssie of zi j ~ : zich bewust was dat 
de levering van granen aan onderontwikkelden bel angrijke poli
tieke impli caties had . Voor de U. S . A. was dit wereldpolitiek . 
Vele landen, inclusief b.v. Algerije, konden niet leven zonder 
de Amerikaanse steun . Zouden de rijke landen bereid zijn van 
dit politieke machtsmiddel af te zien, al was het maar gedeel
telijk? Zullen daarnaast de "goedkope eters" onder de impor
teur s bereid zijn hun bijdrage te leveren en hoe kan dit worden 
verzekerd anders dan met het automatische heffingssysteem van 
Frankrijk? 

De heer Mansholt verklaarde zich van deze politieke implica
ties we l bewust te zijn . Er bleven echter in de wereld altijd 
nog genoeg bilaterale mogelijkheden over (ook voor de E.E.G. ) 
om'een voorlopig beperkte multilaterale rege ling niet af te 
wijzen . Het belangrijkste is dat de E.E.G. in de Kennedy- ronde 
met een gezond initiatief komt . 

Op 14 mei werd ~ op basis van een nieuwe discussie in het Comi 
té 111 éen compr'6mistekst gevonden voor de artikelen inzake de 
r~ferentieprijs, de financiering van afzet van overschotten en 
de beperking van het aanbod door een daartoe geëigend beleid . 
Di t geschiedde door teksten te kiezen, . welke de vers chillende 
strijdpunten onbeslist laten, doch de Commissie armslag geven" 
voor een begin van onderhandeling . De Raad zal echter zo moge
lijk nog voor de grote vacantie, v oorbereid door Comité spécial 
111, Co~ité van Permanent Vertegenwoordigers en Landbouwraad , 
op het fond van deze kwestie terugkomen . In de notulen werd 
voorts opgenomen dat Nederland, België, Duitsland en ~talië 
een internationale organisatie wensen in te schakelen"bij het 
kanaliseren van ~ventuele voedselhulp aan arme landen . . 

Stand. van zaken Kennedy- onderhandelingen in Genève over 
industriële produkten. 

De heer Rey stelde dat de besprekingen tussen de Commissie en 
Zwitserland over het disparit eitenvraagstuk streef en moeilijk 
verliepen en dat de Zwitsers hier"over allerminst te spreken 
waren en over te ~einig begrip van de zijde van de Gemeenschap 
klaagden . 
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De Gem.e enschap zou kunnen zien of ·3en " 8 ff or~ . suppléLier~ taire 11 

mogelijk was
J 

nadat een balans opg8:;naak~ zou ZlJE ~rac het re 
sul taat der tot nu toe gevoerde bespreLlngen ter za"ke'; 

Ini1..ákH de besprekinGen over d8 Amerikaanse selling- price 
herinnerde de heer Rey eraan, da~ het hier een kwestieb3trof 
van bil lijke reciprociteit voor wat betreft de concessies oIJ 
tar ièfverlagingen in de chemis che sector . ~e A~erikanen had
den als rnoeilijkheid opgGgeven, dat hun wetgeVlng veranderd 
zou moeten worden als ingegaan zou worden op de verlangens 
van de Zes . OVGrigGns werd dG Gemeenschap in deze gesteund 
door de Engelsen~ die de ..t\r1erikaanse onwilligheid op dit punt 

. 'sterk afkeurdGn . 

Alle delegaties beaamden dat het van belang was, dat er sct.ot 
zou komen in de besprekingen 2St de Zwitsers, waarbij de heer 
De Block er op wees dat het hier tevens eea zaak betrof, waar
bij een brug rnet de B.F.T.A. gelegd zou kunnen worden . 

4 . Cow~issievoorstellen inzake financiering gemeenschappe l ijke 
landbouwPoiitiek 9 etc . (dok . R/372/65) . 

De Raad ging na een korte. inleiding van Ambassadeur Boegner 
over tot het aanhoren der verklaringen . 

COIl1.'1lissievoorzitter Hélilstein gaf een uiteenzetting over de 
redenen die de COI~missiG tot zijn drieledig voorstel hebben 
bewogen . De aan het eerste voorstel (a) ten gron~slag liggende 
verprdening nC'.. 25 nauwelijks vermeldend? stond hij u i tvoerig 
stil · bij .diver;se op eventuele eigen r~liddelen (b) en op gewenste 
uitbreidingvcln parlementaire bevoegdheden (c) betrekking 
hebbende feiten uit de gemeenschapshistorie ~ Hij wilde bewijzen 
dat voorstel b geheel in de lijn de~ natuurlijke ontwikkelingen 
ligt en in wezen niet verrassend kan worden geacht en dat voor
stel c evenzeer in de lijn der logica ligt, zij het dat de Com
mi,ssie zich ten deze thans tot een minimum beperkt en resoluut 
erkent dat nog ve~dere etappes .op deze weg zullen ~oeten volgen . 
Tenslotte gaf hij 'een beknopt overzicht van de resultaten van 
het desbetreffende debat in het Europese Parlement d . d. 11 en 
12 mei, daarbij vermeldend dat de Cornmissie zich over deze 
resultaten nog moet beraden. 

Minister Schmücker herinnerde aan zijn vroegere uitspraken, 
. benadrukkend dat tezelfdertijd met financieringsbesluiten ook 
a~~e~e s0appen zullen moeten worden genomen. Eerdere verwezen
:lJklng.van de gemeenschappelijke landbouwmarkt dan van de 
lr:-dustrlell1a~kt is ondenkbaar. Bi j vol to oiing der douan.eunie 
(lUC;} . ver~l~te voorui tgan; ao.uziens b"eI13enschappelijke 
handelspolltlek) zullen'stappen in de richting van een 
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e conomische unie (in h-.;t ~i.jz0nder 3fsprat:en ~nz::...ke rar:....cLis-:.
tie indirecte bvlastingen) noodzakelijk zijn. In be6iLsel 
wordt voorstel b t083cjuicht, waarbij echter70rdt aange~eksnd 
dat ten tijde van invocring der afdr3,cht ?ûn he.ffir~t?er:; we::"is 
waar beslist zal ElOcten '.r.rorden doch no,~ nlet eff';;c"tleI ;Y-rerge 
gaan behoeft te worden tot afd~acht van i~vo?~rechten . ~7e~e~~s 
wo r dt aangetekend dat een waarborg voor bllllJke verdellng ier 
lasten zal moeten wordan ingebouwd . Ton aanzien van sub c te~
s l ot te is de Bondsreborinó nog doende de mod31it8iten te b3 -
studeren . Etappogewijs zal een betere parleDdntaire begroti~gs
controle moeten wordcn verwezenlijkt . Da~rtoe lijkt ec~ter 
thans het COEm1issievoorstel inzake art . 201 niet strikt nood
zak31ijk . Hoc dit ook zij 1 op dit éSebied zal hard gewerkt moet8~~ 
worden en de houdint§; V3,n de Bondsre,g~ring inzake 5,118 in de 
CommissievoorstGllen 3.:J.ngesneden probJei',lsn zal afhankelijk 
:Ct1oeten zijn van de vraag of het g21ukt een demo cratische be 
grotingscontrole te garanderen . 

Staatssecretaris Grund van het Duitse Ministerie van Financiën 
vul d.e deze algewcne verklaring aan . Bij voorstel Sl plaatste hij 
enkelB reeós bskendé' aantekeningeri . D~ Bondsregering wenst effec
tief niet meer dan 31 procent te bet21en; Een s'tandpunt in de 
vraag of de eindfase per 1 iuli 1967 bereikt kan 'Norden) wordt 
geheel ~oorbehouden . Desalniettemin zal thans reeds een finan
cieringsregeling voor de eindfase Lloeten worden ontworpen . Te 
dien aanzicn wordt het door de Commissie gelegde verband met 
een gemeenschappelijke handelspolitiek (art . 5) otllillsbaar ge 
a cht . Aan de uitgavenzijde znl een zek.er plafond moeten worden 
overeengekomen . Ook een zekere verhouding tussen garantie 
uitgaven en oriëntatie - ui tgaven is noodzak81ijk" waa-ebij spreker 
scepsis doet blijken ten aanzien van de COID~issie -verwachtingen 
inzake sterke stijging der oriëntatie - uitgaven . Tpn aanzien van 
voorstel b wordt gewaarschuwd tegen vooruitlopen op de finan
ciële behoeften; de Bondsregering zou in de overgan~sfase liever 
voorlopig willen volstaan met afdracht der heffingen aangevu::;"d 
door bijdragen der ledenlanden; ondertussen zou dan echter toch 
een begin moeten worden gen~a~t met de on~erlinge verrekening 
der aan de buitengrens geïnde invoerrechten . Nadat ten aanzien 
van sub c het betoog van Minister Schmücker nog eens was her
haald, besloot spreker m8t de constatering dat zijns inziens 
overeenstomming vóór 30 juni over alle voor de eindfase te 
voorziene regelingen niet te verwezenlijken zou zijn, zodat de 
Raad er verstandig aan zou doen Drioriteit te ·geven aan het 
zoeken van interimoplossingen vo~r de resterende overgangsfase . 

~[i~ister Fayat sprak kort. De Belgische regering heeft nog 
welnl~ gedetailleerde opinies . Vast staat voor haar dat de 
at?:r:a::lsche en de industriële gemeenschappelijke nurkt gelijk
t~Jdlg ~'lllen moeten worden vorwezenlijkt. ])at de Gemeenschap 
elgen mlddelen zal moeten krijgen staat ook wel vast, maar 
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over de modaliteitcn za] nog hard moeten vrorden gest~d~erd, -les
halve misschien het stellen van streefdata de meest JUlste "lieg 
is. Hetzelfde geldt ook voor de op zichzelf wenselijke uLtbrei
ding van parleme~tai~e b?voe~dheden, waarvan de Belgische rege
ring bij de huidlge lnstltutlon~~e opzet der Geme~~schappen 
nog niet ziet hoe die verwezenllJkt kan worden. BlJ de voor
stellen sub a wordt inmiddels aangetekend dat de voorgestelde 
nieuwe verhoudingen (art. 2) feitelijk een functie behoren te 
zijn van de resterende duur van de overgangsfase, doch dat bij 
afwezigheid van beslissingen inzake alle overige voor markt
ordeningen in aanmerking komende agrarische produkten deze duur 
nog geenszins is te voorzien. Bovendien bestaat ten aanzien van 
deze nieuwe verhoudingsgetallen een zekere aarzeling over de 
vraag of zij hetzij voor de gehele landbouwsector, hetzij 
produktsgewijs zouden moeten worden vastgesteld. Tenslotte zou 
de Belgische regering gaarne iets meer inzicht en zekerheid -
krijgen over de voorziene uitgavenontwikke~ing voor de oriën
tatie, waar een zekere plafondstelling wellicht op zijn plaats 
zou zijn. 

De nieuwe Italiaanse Staatssecretaris Zagani kon ook nog _niet 
tezeer in details treden. Ook hij benadrukte dat de resterende 
duur der overgangsfase nog een open vraag is zolang niet over 
alle agrarische produkten overeenstermning is bereikto Voor wat 
betreft de parlementaire controle verwees hij kort maar nadruk
kelijk naar de interventie van Minister Fanfani d.d. 8 april., 
De noodza~k van gelijktijdige acceptatie van zekere regels van 
gemeenschappelijke handelspolitiek leed V00r hem geen t~Qjfel 
en ten aanzien van eigen mQddelen bepleitte hij grondige studie. 
Inmiddels constateerde hij dat voor het vormen van een oordeel 
over een gewenst en -be waarhorgen i1équlilbre équi tabIe" in alle 
voorstellen veel meer cijfermateriaal was vereist, zodat hij de 
zaak nbtJ niet rijp achtte voor meer diepgaande behandeling. 

Staatssecretaris de Block stelde in zi'jn inleiding met grote 
nadruk het feit voorop dat eigen middelen alleen aanvaardbaar 
zl~n indien tenminste tegelijkertijd aan het Europese Parlement 
reële bevoegdheden zijn toegekend. Na instemming in beginsel te 
hebben betuigd met voorstel sub a, herhaalde hij ten aanzien 
van sub b d~ twee bekende' Nederlandse voorwaarden, daarbij de 
v?o~waarde , lnzake alle overige agrarische produkten-- ook door 
M~~lster, Fayat genoemd - nader uitwerkende. Inmiddels betreurde 
hiJ dat ~e ,Commissie geen meer uitputtende studie had gemaakt 
yan de. dl ve'rse mogelijkheden tot het scheppen van eigen middelen 
lncluslef hun consequenties ten aanzien van de verdeling der ' 
laste~~ de mogelijkheid moet open worden gehouden dat andere 
I?-0gell'Jkheden eerder in aanmerking komen dan de afdracht van 
l~voe~rechteh. De voorstellen sub c noemde hij een aanvaardbaar 
Ultgangspunt, daarbij verWijzende naar Hallsteins woorden over 
verdere nodige etappes. Het voorstel inzake art. 203 - vrijwel 
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conform Nederlands voorstel van februa~i 1964 - word-+; gaarn.e 
onferste.nd, waarbij op het eerste gezlc~t ook het rec8Lte 
advies van het Europese Parl ement volledlgo Nederlandse onder
steuning schijnt te ve~dienen. Ve~volgens introduc ~er~e de . 
Staatssecretaris het nleuwe Nederlandse voorstel tot lnvoerlng 
van een parlementair vetorecht op Raad~beslissingen VC:~ 'Netge7ende 
aard door aanvulling van art. 149 .. Inffilddel s achtte hl J het op 
zichzelf juiste Commissievoorstel inzake art . 201 prematuur 
voor het huidige stadium van integratie , weshalve aanhouden . 
wordt . aanbevol en . Daarentegen ·worden, naar hij tenslotte ver
meldde , het Nederlandse voorstel inzake investituur van de 
executieve en de steun aan de gedachte van rechtstreekse ver
kiezingen onverminderd gehandhaafd . 

De Luxemburgse regering had, aldus Minister Fischbach , tijd 
nodig 'voor overdenking. Ee n intiem verbcmd tussen de voorstel~ 
len a en b en de invoering van een gemeens chappelijke handels 
politiek werd onderkend. Doch voor sub b bijvoorbeeld bestond 
aarzeling of er, zolang geen economische unie was totstandge
bracht , geen andere mogelijkheden, waren om de gemeenschapskas 
te voeden. Onder die omstandigheden had men ook nog geen stand
punt kunnen bepalen ten aanzien van sub c; wel werd erkend dat 
een groot budget een zekere institutionele wijziging nodig zou 
maken , doch de mate waarin de parlementaire ·controle verstevigd 
ZOl:!. moeten worden, zal afhankelijk zijn van de onder a en b te 
nemen besluiten .. 

fuabassadeur Boegner, verwijzende naar de lof van al l e andere 
delegaties voor de ijverige Cownissie, vond dat de Cormnissie in 
ieder geval de verwachtingen had overtroffen: er werd één voor
stel vèrwacht en er kwamen er drie . Over het eerste, verwachte 
voorstel hu stond vast dat voor 1 juli moe t worden beslist. 
Iruniddels wilde hij bij dit voorstel twee vraagt ekens plaatsen . 
De Commissie-gedachten over de geleidelijke invoering van de _ 
afdracht der heffingen volgens -een bepaalde sleutel wo~den in 
Parijs niet gevolgd . Het verband dat de Commissie heeft gelegd 
met de gemeenschappelijke handelspolitiek is zelfs bepaald 
onbegrijp~lijk (want niet voorzien in Verordening no . · 25) en 
als zodanlg zeer moeilijk te aanvaarden . Ten aanzien van het 
voorstel sub b begrijpt Parij s dat er· ee.n probleem ontstaat 
o~er de aan de buitengrens geheven invo errechten; het is .echter 
nlet zo dat het probleem in een·tekort aan middelen schuilt 
(~antheffi~~'en plus "?ijdragen kunnen voldoende zijn) ; dat 
dlent men blJ benaderlng van het Commissievoorstel wel steeds 
v?orop te stelleh. Voor wat betreft sub c zou he·t tenslotte _. 
nlemand verbazen dat Pari j s zich zeer gereservee rd opstelt'. 
De vaak gehoorde aantijgingen dat de Gemeenschap zich o!?-twik
kelt tot een technocratie waarin het Parlement terzijde wordt 
t?esc~o.ve~, wo rden resoluut van de hand gewezen . Men kan het 
lnstltutlonele evenwicht niet wijzigen in 'het uitsluitend 
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voord8el vJ.n het P :..~181,e~lt. :En everJ 1n 
inzake neerderhèid,'be.-llll tan !Orlen 1rt 

, J.' "'e .... ~n" ... n 
8·roerd . 

n.:::'" r .. 'IC. r.;. .:" e 1 
~ 

Na deze uiteer~8tting van de stand~urtan weri de ii O~b :e 
niet verder voort 'ezs+', De voorzitter co .cl ....... deer:le :ia - 'te
Comi té van Perr'lan~nt Vertegenwoordigers de Co •. 1'118sie- 'J'Jr te::'
len verder zou bestuderen en détt de Ro.Jd "'Tau .,Qxis"ters O]! 

14/15 juni a . s . een discussie over het foa1 zal ~eb~J~! ~~ar
bij in aanmerking nenend8 de afspr3.ak CEi 'lOOI' 1 .JU11 136-; Je..",:; 

overeenste YJnünc tel:one n . 

5. E .E .G. - Nigeria (Jol::. S/445/65) . 

Commissie - lid Rochereau bracht in een tanelijl: z'-;akke v.i-':; 
eenzetting over de jongste onderh,:..r~delingsfase met i~igeria 
naar voren dat ondanks pogingen 7J.n de Gen~enschapsdelegatie 
om substanti~le verbeteringen te verkrijgen in het Nigeriaanse 
aanbod, dit aanbod slechts oJ) rlinimale wijze kon 'Narden ver
groot; Nigeria weigerde de preferentiële lijst uit te breiden. 
Hierop vroeg voorzitter Couve d'è l"Iurville in een "tour de table ll 

de opilàe s van de ze s delega tie s, 

Staatssecretaris Lahr vond het tijd dat t:lans tot afslui ~i r:g 
van de onderhandelingen werd gekonen. Het :Tigeriaanse aanbod 
was vvelimvaar nnicht gr'Jssartig"? EHar voldoende . Gezien de 
geest in de werelÇlhandelsconferentie en het nieuwe '100fdstuk 
in het G.A.T.T . en gezien ook de Jaoundé- Conventie zelve moest 
niet op'een evenwicht in de wederzijdse aanbiedi'1gen worden 
geïnsisteerd. In ieder geval moest worden voorkomen dat de 
onderhandelingen Eliddels de verlangzaLling van het ·t;enpo tot 
een falen zouden leid~n . Nu moest de kans Vlorden gegrepen 0L'l 

met de grootste Zwart- Afrikaanse stC:lat, die zich ten opzichte 
van Europa positiéf gedroeg r een overeenkomst af te sluiten . 

Minister Fayat herhaalde met aandrang dat de B.B.G. in het 
kader van de Jaoundé - Conventie de ereidheidheef't uitgesproken 
OEl met andere Afrikaanse landen geiijlrsoortige overeenkomsten 
af te sluiten . Het gold hi0r het belangrijkste land van Afrika, 
welks associdtie het aanzien van Eurona der Zes vooral in dat 
cont~n?nt zou vergroten. Ook met het 'Oog op de belangrijke 
stab1l1serende factor die Nigeria voo:c Afrika vormde, was het 
van hEt allergrootste belang dat thans op korte terrtijn een 
overeenkoDst werd afgesloten . 

StaatGsecretaris de Elocl: verwees al10reerst naar de reeds 
eercler door, de Nederlandse delegatie tot uiting g'ebrachte 
teleurste~lln~ over de vertraging welke bij de onderhandelin
gen me~ "N1ger1a werd ondervondeh . Het is duidelijk Jat in de 
wederz1Jdse aanbieding&n pra.ctisch de grens is bereikt', een 
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oLlstandigheid Ji~ b~~:jl~b~ar r'lnor :én .L~ Aota ~ _::-.l ~ '~r ...... 
erkend . Indien het Nlger Lc"an3G aar.boC! be sch~?~Gn .... _, 1-r. 
daarbij niet worden verg' ten d~~ . 0ck het E . ~.J .-a~~ d: 
perkt . Thans üo~4; op korte terT'"clJn ",vorden ~)Vtr,-," 1'.!l -c':; ;: -
slui ten van de ov",reer:1:Ol11t, waartoe rle R'J.s..d opdr:l.c:t e-; 

---

p'even tot 'het 01J8teller: Véln het eirldrl-:..cd'lat . :r.. 'ii - e:.r:d .. ..a.r:-
"daat zou p.lOgelijk teVtms positie l::unnen Vlorde -_ gekoz9r ... et 
betrekking tot d8 speciale hulp voor oliën eL Tre"tter: . :-:e:; :..:
iEllYlerS niet onmogcüijk deze special.:; hulp ook over _-igeria 
ui t te strekken . Evenals de vorige spr..:kers ",'rilde 3taa"tssbcre
taris De ~lock ook het ?olitieke bvlang 7a~ eer: sfoeä~ge -0-
standkoming der oY8re8nl:oE~st Liet ;hgeria onderSlïr~:pe.n . ::ie-; ~8 
bedroevend dat deze lDveetic reeds ànderhalf' jaar 13.r:g s::"ee:;-; . 
Indien hot inderdaad de bedoeling is van een delegatie O~ 
voortgang in de ~westiG lTigeria te k c:ppelen aan 70ortgar.l.g 
elder s? dan wilde hij nu reed8 wa8.rschuwen dat eerL derge_ -i ';~:e 
bind.ing door Hed,erland onaanvaardbaar '.vordt geacht . ::Ue icteL
tieve rkla ri ng? afgegeven bi,j de ondertekening van de JaouLdá 
COflventie kent sleC!hts één binding en d3.t is die net de 
Jaoundé -Conventie. Derhalve wordt gehoopt dat kan ~orden 
ontkomen aar: een tweede binding, die bij anderê partije~ een
zelfde neiging zou kunnen oproepen . De IJederlandse delegatie 
reke nt dus op de totstandko:u1ing van eOL eindnandaat in de 
vol~cnde Raadsbijeenkomst van juni . 

; 

In tegenstelling tot de Italiaanse zv"djgzaarnheid in 'lat 
Comité van Permanen t Vertegenwoordigers op 10 :.ilei , verklaarda 
Staatssecretaris Zagani dat Itali~ met zorg en verbazing de 
ontwikkeling in de onderhandelingen met het grootste land vat: 
Afrika gade slaat . De onderhandelingen hebben al te lang ge
duurd, zodat een uitwerking van een forli1Ule voor het eind
mandaat als zijnde een secundaire kwestie ten spoedigste haar 
besl ag diehde tE; krijgen . Nigeria heeft b8wijzen geleverd van 
eensgezindheid met Europa . Een akkoord met Nigeria vorEIt een 
antwoord op de vraag of d3 E.E. G. in dit iyeval tegenover 
Afrika een open beleid voert of niet . Bew~zen moet worden dat 
associatie mot de E .E.G. geen element van v~rdeling, doch 
daarentegen een element voor de cohaesie van Afrika vormt .. 

Van Luxemburgse zijde werd niet geïntervenieerd . 

De Franse delegatie bij Elond8 van ambassadeur Boegner, VGr
klaarde dat het a ;).nbod van Nigeria " tout à fait dérisoire 11 

werd geacht . Van Franse zijde werd geen reëel economisch belang 
onderkend dat door de totstandkoming van een associatie zou 
z~Jn gediend . Wel bestond de Franse appreciatie van het poli
tleke belang van een rlJgeling },let NiéS\.) ria , maar dit politieke 
belang was zeker niet groter d _ch eerder kleiner dan dat wat 
zou voo.ctvloeien uit een akkoord mot Tunis en Marokko, vva,arv) or 
eveneens een intentieverklaring bestond . Beide landen hadden' 
slechts enkele w3ken na Nigeria om onderhandelingen gevr:.agd . 
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Gezien de positie-van de andere delegat~~8 met ?etr~kkillg 
tot de ' onderhandelingsmaterie, wa~ FrankrlJk.bereld zlch lieer 
te leggen bij de door hen v~rkondlgde opvattlJ?-gen, weshalve 
van FTanse zijde geen technlRche, noch econoIDlsche obstakels 
meer in de weg zullen worden gelegd. Wel moest echter een 
"certain parallellisme" in de ontwikkelingen met betrekking 
tot de ve~~chillende associatiebesprekingen plaatshebben. . . . 

Staatssecretaris de Block merkte op dat gezien de omvang
rijke ~roblematiek welke ten aanzien v~n Tunis en Marokko 
voorligt men nog niet tot een mandaat lS kunnen komen. De 
interne besprekingen waarin dèze problematiek werd . afgetast 
waren nog niet beëindigd. Ook daarom was het Fran::;e standpunt 
niet . redeli'Jk. · , . 

Ambassadeur Boegrrer reageerde met te stellen dat het leggen 
van" bindingen in de · besprekingen tussen de Zes niet ongebrui
keli'jk is. Ondanks de. aanmerkelijke moeilijkheden met betrek
kine tot Tunis en Marokko was de voorwaarde van een "certain 
parallellisme dans le temps11 niet onredelijk. 

Voorzitter Couve concludeerde dat op basis van het rapport 
dat de Commissie binnenkort zal voorleggen, het Nigeriaanse 
mandaat moet worden veltooid door het Comit~ van Permanent -
Vertegenwoordigers ' en dat de Raad dit mandaat zal kunnen be
handelen in- het licht van hetgeen in andere besprekingen. is 
geschied en' in het licht van eventuele Itél~ments nouveaux" , 
welkè niet nader werden aangegeven. 

• 
Co~nissaris Rochereau deelde tenslotte op een Duitse vraag 

nog mede dat volgens informatie van de . Nigeriaanse Ambapsadeur 
Okigbo, Nige'ria in juni- geen delegatie zal kunnen-- zenden, - wes-' 
halve pa~ . na juni de onderhandelingen met Nigeria kunnen 
worden voortgezet. . 

6., Tunesië en Marckk0 (dok. S/449/65). 

D~ voorzitter van . het Comité van Permanent Vertegenwoo.rdigers 
herlnnerde aan de Raadsopdracht van april j.l~ aan de Permanent 
Vertegenwoordigers om een eerste ontwerp-onderhandelingsmandaat 
op .te stellen en dit zo mogelijk op de huidige Raadszitting 
gereed te hebben of anders op die van ju.ni a.s. Dit had tot 
n\l. toe nog niet mogen gelukken, aangezi.en er allerlei moei
l~~kheden door de verschillende delegaties waren opgeworpen. 
H~J s~oerde de Raad aan thans zijn opdracht te bevestigen in 
dle zln, dat de Raad in juni a.s. tot vaststelling van een 
eerste onderhandelingsmandaat zou kunnen komen .. , 
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De heer Rey deelde :nede dat, de Commissie a ~ s. -ivoensd~g ~i ch 
o\~er het voorstel van een medl terrane Oplosslng "ran he" Cl "":Jrus
probleem zou berad9n; een d:fir-itieve s~elli~~name ~lsda~ d00r 
de Commissie zou een oplosslng van het îuneSle- en lViarokr:o
probleem ongetwijfeld kunnen bespoedigen. 

Itali~ herhaalde de uitspraak van de heer Fanfani bij ge
legenbeid van de Raadszitting van april j.l., dat het in be
ginsel gunstig staat t en opzic~te van een akk?~rd, dat de 
handelsbetrekkingen tusse"n de .t;.E. G. en Tune Sle en Marokk . 
kan bevorderen, en dat het op een snelle oplo8sing hoopt ïoor 
di t vraagstuk. Om dit echter mogelijk te Flaken, zullen de 
Permanent Vertegenwoordigers de zake'n op e"en èoncrete wi~ze 
moeten aanvatten en geen theoretische lijnen dienen te volgen, 
waarlangs de problemen slechts in hun algemeenheid en niet à 
fond benaderd worden; ook de belangen van derde landen Hlochten 
bij de besprekingen niet verwaarloosd worden. Kortom, slechts 
discussies die concreet en specifiek de vraagstukken met Je 
trekking tot de diverse produkten zouden behandelen en rekening 
houden met het vereiste van evenwicht van lusten en lasten 
voor de Lidstaten, zouden onnodige vertraging kunnen voorkomen. 

De heer Couve de Murville toonde begrip voor de Italiaanse 
zorgen in deze zaak en stelde voor dat de'~Raad bij zijn eerst
volgende zitting tot behandeling zou komen van een eerste 
ontwerp-onderhandelingsmandaat, ook als hierin nog punten 
zouden voorkomen waarover de Permanent Vertegenwoordigers nog 
geen akkoord zouden hebben beieikt. Hiermee gingen de delega
ties stilzwijgend akkoorJ . 

7 ~ Associatie E.E. G. -: Griekenland (dok. S/435/65) . " 

De delegaties verklaarden zich akkoord Y,le t de ontwerp-agènda 
voor de Assuciatieraadszitting, die ' s middags gehouden zou 
worden en met de posities daarbij in te nemen door de Gemeen
schap, een. en ander zoals neergelegd in bovengenoemd. " "c!0 kument • 
Opvervulllng van de Duitse wens om "avec bienveillance" 
Gemeenschapssteun aan de Griekse landbouw tezi~ertijd te 
bespreken, werd door de 'heer Lahr niet geinsisteerd . De heer 
Rey sprak het verlangen uit dat d.e GemeenDchap deze steun met 
meer "warmteH aan de Grieken "in h"et vooruitzicht zou stellen. 
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8. Libanon (dot:. S/434/65). 

In verband l:'let de ondertekening or 21 Dei a. s ~ 'rar ... " het akkoord. 
tussen dJ GE3J:.'1Genschap en de Liclstatç;n ",nerzijds erol Lib<;3-G.on ac
derzijds vr e ee de Radd~voorzi tter aan de CO~l1nissic;, die in naa ... ï:. 
van dG Gel!1eenschap zou mede - ondertekenen, Wle daartoé aangewe 
zen zou worden . De hoor Rey antwoordde dat dit de heer Axel 
He r bst was

j 
die de onderhandelingen had gevoerd met de Libanese 

ambassadeur , de heer Sadaka 1 welke laatste tekenen zal voor 
Libanon . 

Frankrijk, bij I'londe van de heer Boegner, stelde dat in het 
v2rleden illli",1er leden van de Comrnissie zelf hadden getekend v/ar.:..
nee r dit geschiedde in naan van de Raad. Dë heer Rëy--repllceerde 
h:i,.erop dat de leden van de COTl1I:üssie slechts mede wilden oLder-

·-tekenen, wannee"r de Raad op "ministersniveau werd vertegenwoor
d~"gd bij dez"e ondertekening . 

":bCI heer Oouve de 1'IIurville toonde zich verbaasd, refereerde" 
aan zijn lFmge arnbtsperiode als winis"ter "van Buitenlandse Zaken 
en stelde dat hij dikwijls" zijn handtekening had geplaatst . 
naast ·die van a~·Jbassadeurs . 

~oen hierop ge"en" reactie ].neer kwan van de zijde van de OOI'l
missie, stelde de voorzi +,ter .dat ieder d::tn maar tekenen moest 
op het niveau dat hij zelf W2nste . 

, • Diversen . " 

- Schorsi~g inv9€r~Gn co~~ptieaardaPEelen . 

Op Neder:ands verzoek heeft de Raad besloten, gezien de 
~chaarstesituati~ van consumpti6aardappelen in Nederland, de 
1nvoerrcchten öp aardappelen, ~arietpoat 07 . 01 A III(b) tot 
1 juni te schorsen. }&inister BiG sheuvel liad graag gezlen""-~d.át 
de te nni jn langer zou zi j n er:. VGI'.zocht de Raad reeds thans tot 
een mogelijke verlenging to besluiten. De andere delegaties 
we.naten z;ich hier niet nu al op vast te· leggen. Wanneer Neder
Jand":per 1 juni nog een tekort heeft, kan er opnieuw een ver
zoek 1ngedicnd wo:rden; Italië merkte op dat omstreeks 1 juni 
de eerste oogst nieuwe aardappelen in Italië aan de markt komt 
e~ ~et zou gaarne zien dat Nederland hiorvan zou gaan betrekken 4 
M1n1ster H~ger l~gde nog een verklaring af: aangezien de Bene 
lux_een ~eneenschappelijk douanetarief van aardappelen heeft 
en Jileder..land nu alleen gelJ.achtigd wordt het r.:...cht te schorsen, 
bGhoude~ Belgiö en Luxo~i1burg zich het recht voor, wanneer er 
sprake 1S van oD10iding van lwt handelsverkeer " ook een aan~ 
vraag tot schorsing van het recht in te dienen: 
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Minister BiesLeuv l3l Sl.,bJe toe er op toe -te zieE jèlt er gevL 
omleiding zal Dlaatsvit1dcn . De voorzitter 7erzocfL-'J de Cor;û·:,issie 
en hc-;t Comité van Pernanent V8rtegenwoordigers in de reriode 
tot 1 juni op dit punt diligent te zlJn~ opdat er zich geen 
lilar ktverstor ingen zullen voordoen. 

In de notulon werd opgenomen : 

"La COIiLL1lission sui vra l ' évolution du COli1Iuerce intracor~:lUnau
ta;re des pOTIlineS de terre afin de prendre éventuellement les 
mesures qutimposerc:lit la situation des marchés . t' 

Handel met Denemarken. 

De Duitse delegatie verzocht de Cormnissie te willen onderzoe-
-ken hoe de export van Denemarken zich naar de Lidstaten valL de 
E ,E . G. heeft ontwikkeld. In december 1963 is op Duits verzoek 
in al2-e basisverordeningen voor de 'landbomvprodukten een ver
wijzing naar de artikelen 39 en 110 opgenomen . Wat zijn hiervan 
de resulta+en geweest'? Enige buurlanden van de Geneenschap 
geven geregeld van hun ongenoegen blijk, vooral· de Denen _ 

De heer Mansholt deelde mede dat i'n juni a.s. een Deense 
dslegatie de ConK~issie zal oezoeken. Een overzicht van de eÀ
porten van Dencna:tken n2C'T de E .E . G. zal de Commissie in de 
aanstaande Raad Yun 14 en 15 juni wel kunnen verstrekk€"l . De 
voorzitter vroeg of deze ci jf'ers alleen de landbouwprodukten 
zullen betreffen. Hij zag liever een ruimer overzicht, waarin" 
ook het handelsverkeer in industriële produkten met D~neLlarken~ 
zou worden betrokken. I1Iinister Biesheuvel verzocht cie COIDBissie 
zich in het overz1.cht ~91~_ ... 1ï.§l~.w.t.lle~ .. J.1-~1.êP"1tC"'~?J): Qxe:-L .. ,dÉL_Q . .oTZEken 
van een eventuele teruggang van de Deense export naar de E.E . G. 

Toekomstige werkzaaLmeden • 

De financiële voorstellen zJllen verder in het Comité van 
~ermanent Vertegenwoordigers word0n besproken . Eerste discussie 
~n de Raad 14 en 15 juni (tevens Raad Landbouw) i 28 t0t 30 juni 
naad (~andbouw; event"'û.e \)1 Algemeen vanweg3 financiële vo orstel -
len. Hlerover zal 14/15 juni worden besloten) . ' 


